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PROTOKÓŁ NR 7/2021 
z nadzwyczajnej Sesji Rady Osiedla WOJSZYCE w dniu 21 grudnia 2021 roku. 

 
 

Sesja odbyła się w siedzibie Rady Osiedla, ul. Pawia 20 we Wrocławiu. Wszyscy radni 
zostali mailowo powiadomieni o zwołaniu nadzwyczajnej Sesji Rady Osiedla 
WOJSZYCE.  
Sesja nadzwyczajna została zwołana w związku z koniecznością przyjęcia uchwały w sprawie 
rozwiązania umowy o wolontariat,  
 
W sesji wzięło udział 14 radnych zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1). 
 
Przed otwarciem sesji Przewodniczący odczytał przesłanie bł. Kard. S.Wyszyńskiego z 
intencją do przemyślenia.  
 
Sesję Rady Osiedla otworzył WOJCIECH HERFUT,  powitał obecnych. Przewodniczący 
wyjaśnił powody zwołania sesji nadzwyczajnej oraz odczytał porządek sesji. 
1. Otwarcie sesji, sprawdzenie listy obecności 
2. Zgłoszenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad, 
3. Dyskusja i przyjęcie uchwały VII/34/2021 w sprawie rozwiązania umowy o 
wolontariat WCRS/SJP/134/17 z dnia 05.05.2017 r. 
4. Zapytania Radnych, 
5. Informacje bieżące Zarządu Osiedla 
6. Wolne wnioski 
7. Zamknięcie obrad 
 
Ze wskazania przewodniczącego sesję prowadził wiceprzewodniczący Marcin Ogrodnik.  
 
Ad 1. 
Prowadzący uprzedził gości oraz radnych, że w związku z prośbami ustnymi oraz 
mailowymi mieszkańców by była możliwość uczestniczenia w sesji online, będzie ona 
transmitowana.  
Przypomniał zapisy Statutu Rady Osiedla Wojszyce: 
§ 10. 2. Działania organów Osiedla są jawne. 
§ 10. 5. Posiedzenia organów Osiedla mogą być rejestrowane oraz transmitowane z 
wykorzystaniem środków audiowizualnych w trybie online przez Internet, przy 
poszanowaniu przepisów dotyczących ochrony danych osobowych. 
 
Dodatkowo zgodnie z art 61 ust 2 Konstytucji RP Prawo obywatela do uzyskiwania 
informacji obejmuje dostęp do dokumentów oraz wstęp na posiedzenia kolegialnych 
organów władzy publicznej pochodzących z powszechnych wyborów, z możliwością 
rejestracji dźwięku lub obrazu. 
 
Prowadzący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sali jest 14 radnych oraz jest 
wymagane kworum do podejmowania uchwał.  
 
Ad 2. Wniosków w sprawie zmiany porządku obrad nie zgłoszono. 
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Ad 3. Dyskusja i przyjęcie uchwały w sprawie rozwiązania umowy o wolontariat 
WCRS/SJP/134/17 z dnia 05.05.2017 r. 
 
Odczytanie projektu uchwały. 
UCHWAŁA NR   VII/34/21 RADY OSIEDLA WOJSZYCE z dnia 21grudnia 2021 r. 
Na podstawie §6 ust. 4 oraz §33 ust. 2 i §34 ust. 2 załącznika do uchwały nr LII/3186/06 
Rady Miejskiej Wrocławia z dnia 8 czerwca 2006 r. w sprawie nadania Statutu Osiedla 
Wojszyce (Dz. Urz. Woj. Doln. z 2017 r. poz. 2277 i 1471, z 2018 r. poz. 4613, z 2020 r. poz. 
6534 oraz z 2021 r. poz. 2826) - Rada Osiedla Wojszyce uchwala co następuje: 

§ 1 
Uchwala się pilne wystąpienie do WCRS w sprawie rozwiązania umowy o wolontariat 

WCRS/SJP/134/17 zawartej w dniu 05.05.2017 r. 
§ 2 

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Osiedla Wojszyce. 
§ 3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie: 
W związku z § 33. ust. 2. Statutu Rady Osiedla Wojszyce: „Zarząd samodzielnie decyduje 
o sposobie wykorzystania przekazanego mienia w zakresie zwykłego zarządu, chyba że 
uchwały Rady Miejskiej  i zarządzenia Prezydenta stanowią inaczej.” oraz z § 34 ust.2 
„Zarząd ponosi odpowiedzialność za stan   wykorzystanie mienia przekazanego Osiedlu.” 
  
W związku z zawartą umową wolontariatu nastąpiła ewidentna sprzeczność między 
Statutem Rady Osiedla, a umową zawartą z panią Elżbietą Sowa. Powierzenie 
odpowiedzialności materialnej osobie trzeciej (wolontariuszowi) doprowadziło do 
kuriozalnej sytuacji. Obie panie podpisały umowy, które obciążają materialnie obie strony: 
panią Elżbietę Sowa i panią Przewodniczącą Zarządu Zofię Czarna. 
W związku ze zmianą Zarządu Osiedla nastąpił w tym przypadku konflikt prawny, kto w 
rzeczywistości dysponuje zawartymi w w/w dokumentach przedmiotami. Nowy Zarząd 
Osiedla Wojszyce nie powinien funkcjonować z umowami zawartymi w przeszłości przez 
WCRS na czas nieokreślony, które pozostają w sprzeczności ze Statutem Osiedla 
Wojszyce. Zawieranie tego typu umów powinno być zgodnie ze Statutem Osiedla 
Wojszyce w gestii Zarządu Osiedla lub poprzedzone uchwałą Rady Osiedla Wojszyce. 
 
Przypomnienie by wystąpienie zajmowało do 3 minut, a odpowiedź w sprawie do 2 
minut.  
Radny W.Świderski zwrócił uwagę, że w mailu z informacją o sesji nie było załącznika z 
umową.  
Przewodnicząca przeprosiła za brak umowy w załączeniu, wyjaśniła, że Zarząd nie miał 
umowy. Umowę posiadała tylko radna Elżbieta Sowa,  ale nie chciała jej udostępnić.  
Przypomniała, że gdyby nie fakt, iż podczas ostatniej sesji wyjaśniany był incydent 
domniemanego włamania do Rady Osiedla, nie dowiedzielibyśmy się o istnieniu takiej 
umowy.  
W WCRSie potwierdzono, że jest jedna jedyna umowa najmu, o czym przewodnicząca 
informowała już podczas poprzedniej sesji, i nie ma żadnej innej umowy.  
 
Po ostatniej sesji RO znowu poproszono pana Mirosława Strzelczyka  o wyjaśnienie 
sprawy. Według wiedzy pana Mirosława żadnej innej umowy nie ma.  
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Duża dociekliwość w WCRSie po informacji od radnej E.Sowy przyniosła efekt w postaci 
odnaleziona umowy, na którą się radna powołuje.   
 
Uchwała w tej sprawie została podjęta 19.04.2017 czyli już podczas okresu 
przedwyborczego (kampanii wyborczej) do nowej kadencji Rady Osiedla. W tym okresie 
dział tylko Zarząd Osiedla a nie Rada Osiedla.  A umowa została zawarta na podstawie 
uchwały Rady Osiedla a nie Zarządu Osiedla.  
 
19.04.2017 Zarząd Osiedla w piśmie do WCRS podpisanym przez przewodniczącą 
Zarządu Osiedla Wojszyce Elżbietę Sowę zwraca się z prośbą o podpisanie umowy o 
wolontariat dla Elżbiety Sowy.  
Czyli Elżbieta Sowa zarekomendowała samą siebie na wolontariusza prowadzącego klub 
seniora.  
Jako miejsce na prowadzenie klubu zostało wskazane mienie, które jest mieniem Rady 
Osiedla.  
Gdy nowy Zarząd obecnej kadencji przejmował mienie Rady Osiedla, radna E.Sowa była 
przy tym obecna jako sekretarz minionej RO. Nie przekazała informacji o tym, że istnieje 
taka umowa. Nie przekazała również informacji, że ma poczucie, iż odpowiada za część 
mienia Rady Osiedla.  Uczestniczyła w przekazaniu całości mienia, swoim podpisem 
poświadczyła przekazanie całości.  
Na każdym tym etapie są niezgodności prawne.  
 
Przewodnicząca zapytała radnych czy chcą by przeczytać całą umowę?   
 
Radny W. Świderski: „Chcemy rozwiązać tę umowę. Nie jestem przeciwny absolutnie. 
Uważam, że  jak najbardziej. Tylko jeśli mamy  ją rozwiązać, to ja bym chciał tę umowę 
widzieć.”  
Prowadzący poprosił by przekazać radnemu W. Świderskiemu umowę do wglądu. Ze 
względu na dane osobowe znajdujące się na umowie tego nie zrobiono.  
Zaproponowano by to radna E. Sowa przedstawiła mu umowę. Radny ją prosił ale E. 
Sowa odmówiła.  
 
Prowadzący zebranie przypomniał, że uchwały RO są jawne.  

 
Odczytał uchwałę XXXI/101/17 z 19.04.2017 (załącznik nr 3)  
Przewodniczący Rady Osiedla Jerzy Dyjakon w § 3 - Osobą odpowiedzialną za 
przekazane mienie i pomieszczenie będzie przewodnicząca Klubu Seniora Elżbieta 
Sowa.  
Radna E. Sowa nie chce udostępnić umowy, chociaż jest ona przekazana w dokumentach 
do WCRSu i powinna być traktowana jako jawna.  
 
Radny W. Świderski: „poruszamy się w jakiejś fikcji. Mamy podjąć uchwałę 
rozwiązującą umowę, której nie mamy”.   
 
Zgłoszenie wątpliwości czy ta dyskusja jest zasadna. Praca nowej Rady Osiedla zaczęła 
się od braku wszystkich dokumentów, nie można było zaglądnąć do dokumentacji, nie 
można było sprawdzić niczego. Obowiązkiem każdej instytucji jest przechowywanie 
dokumentacji minimum przez 5 lat. Na pytania kierowane do radnej E.Sowy, która 
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przychodziła na pierwsze sesje, gdzie są dokumenty padła odpowiedź „zabijcie mnie, 
nie wiem gdzie są, zastrzelcie, nie wiem gdzie są”.  
 
Ponownie zabrał głos radny W. Świderski „ja zmierzam do meritum czyli jeśli mamy 
podjąć uchwałę o rozwiązaniu umowy, to ja bym o tę umowę prosił.” W przekonaniu 
radnego umowa o wolontariat nie może zawierać wpisu o przekazaniu mienia. Radna E. 
Sowa nigdy nie mogła otrzymać upoważnienia do mienia w radzie i wyłączności. 
W związku z tym stanowiskiem radni poprosili przewodniczącą ZO o odczytanie 
umowy z uwzględnieniem omijania danych osobowych.  
 
Poproszony by zapytać radną E.Sowę o zgodę na przeczytanie umowy.  
Radna E.Sowa poprosiła by zakończyć dyskusję, którą uważała za bezsensowną, i przejść 
do głosowania.  
 
Pomimo tego stanowiska radnej E. Sowy przewodnicząca odczytała umowę o 
wolontariat. (załącznik nr 4) 
 
Zwrócenie uwagi, że odczytana umowa o wolontariacie została podpisana na czas 
nieokreślony, w umowie powinien zostać precyzyjnie  określony czas współpracy z 
wolontariuszem. 
 
Radny Wojciech Świderski podziękował za przeczytanie umowy. Uważa, że choć 
uzasadnienie znajdujące się w uchwale nieprecyzyjnie określna te zapisy, to wyjaśniona 
jest sytuacja.  
 
Radny Andrzej Ogrodnik podzielił się refleksją dotycząca podjęcia współpracy  z radną 
Elżbietą Sową. Zapytał przewodniczącą czy widzi dalszą możliwość współpracy po tym 
wszystkim, co pani E.Sowa w tej sprawie robiła. Doświadczał jak wyglądała ta 
współpraca, przekazywanie harmonogramu, regulaminu. Współpracy nie ma. Decyzję w 
tej sprawie proponuje zostawić przewodniczącej, bo ona jest odpowiedzialna i za finanse 
i za mienie. Podjęcie uchwały o rozwiązanie umowy porządkuje  tę kwestię formalnie. 
Nie może być takiej sytuacji, że ktoś jest ponad radą. Dlatego będzie głosował za 
uporządkowaniem tej sprawy. 
 
Porządkowanie kwestii formalnych nie zamyka drogi radnej E.Sowie do pracy na rzecz 
klubu seniorów  
 
Radna Elżbieta Sowa powiedziała, ze zgadza się z przedmówcą. Uważa, ze trzeba 
sprawę rozwiązać i zabrać się do roboty. Są ważniejsze sprawy niż ta umowa. Poprosiła 
by podjąć uchwałę.  
Czy w związku z tą deklaracją radna E.Sowa jest gotowa udać się do WCRSu by 
podpisać umowę za porozumieniem stron bez okresu wypowiedzenia?    
Radna E.Sowa: „ale ooczywiście. Od tego trzeba było zacząć”.  
 
Przewodnicząca ZO przekazała, że ta sprawa osobiście ją dotknęła, bo została okłamana.  
Przemilczana została umowa. Radna E. Sowa jako sekretarz zdawała dokumenty, trudno 
zrozumieć dlaczego wtedy o tej umowie nie powiedziała.  
Radna E. Sowa wyjaśniła, że zapomniała o tej umowie.  Znalazła ją teraz podczas 
porządków przedświątecznych.  
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Głosowanie nad uchwałą VII/34/2021 w sprawie rozwiązania umowy o wolontariat 
WCRS/SJP/134/17 z dnia 05.05.2017 r. 
 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych.  
9 osób głosowała za przyjęciem uchwały, 3 osoby się wstrzymały, 1 osoba była przeciw.  
Prowadzący poinformowała, że w wyniku głosowania w/w uchwała została przyjęta.  
(co stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 4. Zapytania Radnych 
Pytanie do 7 radnych dlaczego nie pomogli w grze terenowej dla dzieci z Wojszyc?  
Wielokrotnie przekazywane były informacje o podejmowanych działaniach w tej i 
innych akcjach przedświątecznych z prośbą o pomoc. Było dużo paczek do rozwiezienia. 
Tak nie powinno to wyglądać.    
 
Ad 5. Informacji bieżących Zarządu Osiedla nie było.  
  
Ad 6. Wolne wnioski 
Radny Wojciech Sowa jest chętny do pomocy, prosi by kontaktować się z nim 
telefonicznie.  
 
Ponownie zaproponowano stworzenie grupy na WhatsAppie, przypomnienie że już taka 
propozycja była. Agnieszka Dusza i Zofia Czarna podjęły się zadania by utworzyć taką 
grupę, która będzie działać równolegle do formalnego kanału komunikacyjnego za 
pomocą maili osiedlowych. 
 
Prośba mieszkańca o wyjaśnienie sytuacji z dn.11.12. Otrzymał zgodę od RO na 
zorganizowanie warsztatów, których głównym organizatorem było Centrum Praw 
Kobiet. Były to warsztaty antyprzemocowe dla dziewcząt w wieku 13-14 lat. W trakcie 
tych warsztatów starszy mężczyzna w okularach z wąsem, wtargnął do sali i szarpał 
jedną z działaczek Centrum Praw Kobiet.  
Wzywa RO do pisemnego ustosunkowania się w tej sprawie, co zostanie przekazane 
Centrum Praw Kobiet. 
 
Radny Wojciech Sowa wyjaśnił, że zrozumiał, iż w siedzibie RO odbywać się będą 
warsztaty florystyczne w pomieszczeniu na dole, na górze była choinka, z puszką i  kosz 
z darami. Wracając z zakupów około 11:00 dostrzegł światło w pomieszczeniu górnym. 
„jakaś młoda pani, do żony z łapami, że ona nas tu nie wpuści. Nie wiedziałem, że dzieci 
są.  Dopiero gdy wszedłem je zobaczyłem. Jakieś 2 kobiety machają łapami, to się 
przecisnąłem, dzieci przeprosiłem. Proszę mi nie wciskać, że się z jakąś panią szarpałem. 
Bo to jest zwykłe pomówienie. Wszedłem, zobaczyłem, że rozwalony ten i dalej już pan 
wie jak było”  
 
Wyjaśnienie panu Piotrowi Beczowi, że na poprzedniej sesji RO zostało przedłożone 
pisemne zapytanie o wyjaśnienie tej sytuacji. Wyjaśnienie jest w protokole RO. Protokół 
ten będzie zatwierdzony na kolejnym posiedzeniu RO w styczniu i wtedy przesłana 
zostanie oficjalna informacja o ty, co się wydarzyło.   
Dzisiejsze wyjaśnienie zostanie przekazane przez pana Piotra do Centrum Praw Kobiet. 
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Przewodnicząca ZO zauważyła, że gdyby nie ta sytuacja to nie dowiedzielibyśmy się o 
umowie wolontariatu radnej Elżbiety Sowy. 
Po tym zdarzeniu zostało złożone pismo z prośbą o anulowanie odpowiedzialności 
przewodniczącej ZO za mienie RO do momentu wyjaśnienia tej sytuacji.  
 
Wiceprzewodniczący ZO przekazał, że telefonował do państwa Elżbiety i Wojciecha 
Sowy około godz. 11:00 poprosić  radną Elżbietę Sowę o przekazanie kluczy od drzwi do 
górnego pomieszczenia, bo chciał wymienić zamki. Radna E. Sowa odmówiła. 
Powiedziała, że klucza nie da, bo ona nie potrzebuje nowego klucza i skończyło się to 
awanturą. Po niedługim czasie radni Sowy przyszli do RO.  
Radna E. Sowa przekazała, ze odmowa związana była ze  skarbonką zdeponowaną w 
sali górnego pomieszczenia RO.  
 
Dobrze, że doszliśmy do konsensus w tej sprawie. Mamy problemy lokalowe, a w 
perspektywie utworzenie Centrum Aktywności Lokalnej. Klub Seniora nie może mieć 
wyłączności do korzystania z lokalu. W Radzie Osiedla mogą się spotykać różne grupy i 
naszym zadaniem jest to tak zorganizować by pogodzić interesy różnych grup.  
Jeżeli za majątek RO osiedla odpowiada osobistym majątkiem przewodnicząca ZO, to 
nie może ktoś inny uzurpować sobie prawa do pomieszczeń czy sprzętów. To jest 
własność społeczna. 
Rozwiązujemy umowę z Elżbietą Sową i zastanawiajmy się jaka w to miejsce umowa 
będzie potrzebna. Najprawdopodobniej będzie podpisanych kilka umów 
wolontariackich dla różnych grup – dzieci, młodzieży, dorosłych, w tym seniorów. Nie 
wykluczajmy tych ludzi.  
 
Podczas rozwożenia paczek mieszkańcom Wojszyc pojawiło się bardzo dużo dobrych 
emocji  - radości, wzruszenia wśród mieszkańców.  
Zaproszenie dla wszystkich radnych by dołączyli do kolejnych akcji.  
 
Radni poprzednich kadencji potwierdzili że w poprzednich latach były organizowane 
podobne akcje, zawsze towarzyszyły im takie same emocje. Radni zgłosili, że nie 
dołączyli do akcji bo o niej nie wiedzieli. Przypomniano im, że ostatnia informacja oraz 
zaproszenie do włączenia się w akcję padło podczas sesji poprzedzającej te działania 
czyli 3 dni przed nią.   
 
Zapytanie mieszkańca o możliwość zorganizowania warsztatów edukacyjnych 
seksualnych dla młodzieży. Radni widzą potrzebę zorganizowania takich zajęć, 
wcześniej powinien być przedstawiony ich program,  a także odbyć się rozmowa 
organizatora z Zarządem. Ostateczną decyzję o udziale w warsztatach podejmują 
rodzice.  
 
Rozwiązanie umowy z wolontariuszką E.Sową  przywróci porządek prawny w RO 
Wojszyce. Tu nie ma żadnych podtekstów.  
 
Ad. 7 Prowadzący zebranie dokonał zamknięcia sesji. 
 
Na tym protokół zakończono. 
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podpis prowadzącego zebranie              podpis protokolanta 
 
 
MARCIN OGRODNIK         ELŻBIETA PINDRAL                                                           
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Załączniki:  
1. lista obecności 
2. uchwały VII/34/2021  w sprawie rozwiązania umowy o wolontariat 

WCRS/SJP/134/17 z dnia 05.05.2017 r. 
3.  
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4.  
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